
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT / LANDSTINGSGRUPPEN

Nuuk, den 18. marts 2011

I medfør af §37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsender jeg hermed følgende spørgsmål:
 

Spørgsmål: 
Agter Naalakkersuisut at afholde borgermøder i hele landet omkring spørgsmålet om 
uranholdige mineraler i Grønland, sådan som Naalakkersuisut har lovet Inatsisartut at ville 
gøre, under 1. behandling af punktet EM2009/148.

Begrundelse: 
Jeg mener, at det er utroligt vigtigt at have en bred debat og diskussion omkring Kuannersuit og 
dets muligheder – både for de der er for og for de der er imod projektet.

Naalakkersuisut lovede det samlede Inatsisartut, at afholde en række borgermøder i hele landet 
inden 2. behandlingen af punkt EM2009/148, ”Beslutningsforslag om at Naalakkersuisut pålægges 
til snarest at arbejde for indførelse af øvre grænse for indholdet af uran på 0,1 % på alle 
udvindings tilladte råstoffer i Grønland”.

Netop på grund af at Naalakkersuisut ville afholde borgermøder først, udskudte Siumuts 
inatsisartutgruppe 2. behandlingen af forslaget, for netop at give Naalakkersuisut muligheden for 
at afholde disse borgermøder og netop fordi Siumut også mener, at det er vigtigt at overvære disse.

Nu spørger jeg hvornår Naalakkersuisut agter at holde disse borgermøder i landet lige omkring 
dette spørgsmål. Indtil nu har vi kun hørt og set til envejskommunikation omkring dette spørgsmål 
fra Naalakkersuisut, og borgernes holdninger og meninger er ikke kommet til kende.

Jeg ønsker, at mine spørgsmål er besvaret inden 10 arbejdsdage er ovre.

Med venlig hilsen

Aleqa Hammond
Siumut
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